
 

 

 

      

 
 

 

VANEMATE KOGU ISTUNGI  

PROTOKOLL 

 

 

Viljandi       28. veebruar 2025 nr 1-1.1/2 

 

 

Algus kell 11.00 

Lõpp kell 14.30 

 

Juhatas: Alar Karu, Viljandimaa Omavalitsuste Liidu esimees 

 

Protokollis: Krista Ojamäe, Viljandimaa Omavalitsuste Liidu juhiabi-nõunik 

 

Võtsid osa kõik vanemate kogu liikmed (8): 

Mulgi vald –  Mati Ilisson (volikogu esimees) ja Dmitri Orav (vallavanem) 

Põhja-Sakala vald – Aino Viinapuu (volikogu esimees) ja Karel Tölp (vallavanem) 

Viljandi vald – Mait Allas (volikogu esimees) MS Teams ja Alar Karu (vallavanem) 

Viljandi linn – Helmen Kütt (volikogu esimees) ja Are Tints (abilinnapea)  

 

Kutsutud: 

Norman Põder – Kultuuriministeeriumi spordiosakonna nõunik, päevakorrapunkt nr 1 

Sven Tobreluts – Tartumaa Omavalitsuste Liidu tegevjuht (MS Teams), päevakorrapunkt nr 2 

Mariliis Maremäe – Tartumaa Omavalitsuste Liidu projektijuht (LEEN), päevakorrapunkt nr 2 

Einar Ilves – Viljandimaa Arenduskeskuse noorte ettevõtlikkuse koordinaator, päevakorrapunkt 

nr 2 

 

Osalesid 1.päevakorrapunktis: 

Ilmar Kütt – Viljandimaa Spordiliidu juhatuse liige 

Margit Kurvits – Viljandimaa Spordiliidu juhataja 

 

 

Kinnitatakse järgmine päevakord: 

1. Eesti spordipoliitika ning Viljandi maakonna spordiliikumisest 

2. Lõuna-Eesti ettevõtlikud noored (LEEN) projektist  

3. Kohaliku omaalgatuse programmi (KOP) 2025. aasta taotlusvoorude maht Viljandi 

maakonnas  

4. Informatsioon ja kohapeal algatatud teemad: 

4.1 Ämmuste riigikooli juhtimise ümberkorraldamisest 

4.2 Kesk-Eesti regionaalsest arenguleppest  

4.3 Laulu- ja tantsupeo korraldamisest, sh lastekollektiivide toitlustamine 

4.4 Viljandimaa Arenduskeskuse arengutest 

4.5 Ühistranspordikeskuste ümberkorraldamisest 

4.6 Ministeeriumiametnike välitöödest Viljandimaal 
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Päevakorrapunkt nr 1 

Eesti spordipoliitika ning Viljandi maakonna spordiliikumisest 

 

Norman Põder: teeb ülevaate Eesti spordipoliitikast ning Viljandi maakonna spordiliikumisest 

selle tausta.  

 

Slaidiettekanne lisatud protokolli juurde.  

 

OTSUSTATI: 

Esitatud informatsioon võtta teadmiseks  

 

 

Päevakorrapunkt nr 2 

Lõuna-Eesti ettevõtlikud noored (LEEN) projektist  

 

Sven Tobreluts: Lõuna-Eesti ettevõtlike noorte projekt (edaspidi LEEN) sai alguse 2022 aastal. 

Projekt on kuue maakonna ülene ühisprojekt (Tartu-, Jõgeva-, Viljandi-, Valga-, Võru- ja 

Põlvamaal). Tegevustega alustati 2024 I kvartalis. Projekti rahastus tuleb PEEK meetmest, 

kogueelarve 3,3 miljonit eurot.  

Mariliis Murumäe ja Einar Ilves teevad ülevaade, mida projektist teeme ning millist kasu 

maakonnad saavad, eeskätt noored.  

Helmen Kütt: kas on püstitatud konkreetsed eesmärgid, millega ja kuidas mõõta projekti 

tulemuslikkust? Äkki saaks kasvõi nimesid, et me oma omavalitsuste inimesi teaks 

Einar Ilves: kõigi sündmuste osalejad registreeritakse, meil on olemas nimed, allkirjad jne  

Alar Karu: 2025. aastal saab Tarvastu kihelkond 800 ning Tarvastu mõisniku ja põllumehe Karl 

August von Mensenkampff  algatusel Tarvastu ordulinnuse varemete lähedal paikneva kabeli 

püstitamisest möödub 200 aastat, kas projekti raames noortele ei saaks näiteks ajaloolise päevana 

nende asjade tähistada uurida? 

Einar Ilves: hea ettepanek mida arvesse võtta 

Kaupo Kase: mis saab peale 2026 augustit, kui projekt lõpeb? 

Sven Tobreluts: teised maakonnad on huvitatud projektiga jätkamisest. Näiteks 

karjääriplaneerimine on Tartumaal aktuaalne teema, plaanime oma omavalitsused läbi käia. Kui 

projekti jätkuks, siis omaosalus projektis oleks ilmselt sama suur kui hetkel, st 25%.  

Mati Ilisson: teha omavalitsuste esindajate töörühm, arutamaks läbi, mida me tahame ja edasi 

teeme  

 

Ettekande slaidiprogramm lisatud protokolli juurde.  

 

OTSUSTATI: 

1. Esitatud informatsioon võtta teadmiseks 

2. Korraldad kohalike omavalitsuste ja Einar Ilves’ega kokkusaamine 

3. Esitada Einar Ilves poolt omapoolsed ettepanekud ja sisendid, kuidas projektiga jätkata 

selle lõppedes 2026.aasta augustikuus  
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Päevakorrapunkt nr 3 

Kohaliku omaalgatuse programmi (KOP) 2025. aasta taotlusvoorude maht Viljandi 

maakonnas  

 

Kaupo Kase ettekanne on kehtestada kohaliku omaalgatuse programmi (KOP) 2025. aasta 

Viljandimaa kevadvooru mahuks 35 694 €, mis moodustab 60% aasta toetuse kogumahust ning 

sügisvooru mahuks 23 796 €, mis moodustab 40% aasta toetuse kogumahust, millele lisandub 

vajadusel kevadvoorus kasutamata jääv toetussumma. 

 

OTSUSTATI: 

Kinnitada vanemate kogu otsus nr 6 „Kohaliku omaalgatuse programmi (KOP) 2025. aasta 

taotlusvoorude mahu kinnitamine“, poolt kõik 8 osalejat.  

 

 

Päevakorrapunkt nr 4 

Informatsioon ja kohapeal algatatud teemad: 

 

 4.1 Ämmuste riigikooli juhtimise ümberkorraldamisest 

 

Kaupo Kase: Haridus- ja Teadusministeerium soovib alates 2025/2026. õppeaastast korraldada 

ümber osade riigi pidamisel olevate hariduslike erivajadustega laste koolide juhtimise. 

Juhtimiskulude optimeerimisest tekkiv sääst suunatakse vajalike tugispetsialistide palkamisse 

ning õppe- ja töötingimuste parandamisse. 

Plaani kohaselt liidetakse juhtimiskorralduslikult alates 1. juulist 2025 Tartu Emajõe Kool Tartu 

Hiie Kooliga. Lisaks on kavas liita Maarjamaa Hariduskolleegium Tallinna K. Pätsi 

Vabaõhukooliga ning ühendada üheks õppeasutuseks seitse 24 kuni 48 õpilasega väikekooli - 

Kammeri Kool, Kiigemetsa Kool, Nurme Kool, Raikküla Kool, Urvaste Kool, Valga Jaanikese 

Kool ja Ämmuste Kool. Koolide liitmine võimaldab õppekohti ka efektiivsemalt majandada ja 

juhtida ning vähendada bürokraatiat.  

Ämmuste kooli laste arv on 2020. aastast olnud väikeses vähenemises, hetkel õpib seal lapsi 

pisut üle 30. Riigi eesmärk on viia need lapsed tavakoolidesse.  

Helmen Kütt: haridusminister kinnitas, et vähemalt 4 aasta jooksul ei lähe üksi erivajadusega 

kool kinni. Viljandimaal on meil neli erivajadustega laste kooli, mis on ka erineva alluvusega 

koolid, mõned omavalitsuste, Ämmuste aga riigi kool.  

 

OTSUSTATI: 

saata kiri Haridus- ja Teadusministeeriumile Ämmuste Kooli teemal ning kutsuda 

haridusministeeriumi esindajad omavalitsusliidu juhtidele informatsiooni andma. 

 

4.2 Kesk-Eesti regionaalsest arenguleppest  

 

Kaupo Kase: Kesk-Eesti nõukogu koosolek otsustas, et pärast nende muudatuste leppe teksti 

sisse viimist loetakse leppe uus sõnastus 17.02.2025. a nõukogu koosoleku poolt kinnitatuks, kui 

nõukogu liikmed ei soovi pärast leppe uue tekstiga tutvumist nende punktide osas uut arutelu. 
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Seega juhul, kui nõukogu liige ei anna hiljemalt 7. märtsiks teada, et soovib sellist uut arutelu, 

loetakse manuses olev leppe uus tekst nõukogu poolt kinnitataks. 

Tegevuskava: 

• Kohtumine Viljandimaa ettevõtjatega? 

• PEEK2 projektide arutelu märtsis 

• Ühistranspordikeskuste reform ja regioonid 

• Kesk-Eesti arenguleppe tegevuskava 

• „Kesk-Eesti arengukonverents“? 

• Regionaalsed arengulepped vabariigi valitsuse arutelul? 

• Nõukogu kaasamine vabariigi valitsuse majanduskabineti istungile 

• Ministeeriumide vahelised regionaalse koostöö „töögrupid“ 

• Regioonijuhid Lõuna-Eestis, Lääne-Eestis ja Ida-Virumaal 

• Uued läbirääkimised regioonide piiride teemal? 

• OECD aruanne maikuus 

• Nõukogu koosolek märts-aprill (tegevuskava, nõukogu reglement jm) 

  

Nõukogu kinnitab teksti, sest mingit muud protseduuri pole selle jaoks praegu mitte kusagil ette 

nähtud. Kuna leppe sisu on võtta koostööks üldised tegevussuunad, mis on kooskõlas kehtivate 

maakondlik arengustrateegiatega, siis lepe iseenesest ei tekita ühelegi osapoolele ega 

omavalitsusele mitte mingisuguseid lisakohtusi, see tekitab lihtsalt võimaluse koostööks. 

Loomulikult võivad nõukogu liikmed viia leppe volikogudusse, kuid ka seal tekib ju küsimus, et 

kuna praegu veel pole sellise leppega seotud menetlust ühegi õigusaktis reguleeritud, siis ega ka 

volikogu ei saa otseselt midagi „kinnitada“, peamiselt võtab teadmiseks. 

Ministeeriumi hoiak  on, et me ei tegele edaspidi enam aktiivselt leppe allkirjastamise teemaga – 

olulisem on hakata selles kokkulepitud ellu viima vastavalt sellele, kuidas osapooled seda 

otsustavad, näiteks nn. PEEK2 meetme kaudu. Lisaks hakkab kindlast lähiajal maakondadega 

arutellu tulema kogu see regionaalse koostöö kontseptsioon laiemalt  - millised võiksid olla üldse 

regioonid jne. 

Nii, et nõukogu kinnitab oma senise töö tulemuse, mis lihtsalt loob võimaluse maakondadele ja 

omavalitsustele soovi korral ja vastavate otsuste põhjal sellega liituda. 

Tänase seisuga esindab Viljandimaad ka Olavi Israel Viljandimaa Arenduskeskuse poolt, kes aga 

tänaseks enam seal ametis ei ole.  

Ettepanek Olavi Israel tagasi kutsuda ja uus esindaja nimetada.  Vanemate kogu liikmed pakuvad 

välja uueks esindajaks Karel Tölp, kes annab ka oma nõusoleku. 

 

OTSUSTATI: 

1. Esitatud informatsioon võtta teadmiseks 

2. Kinnitada vanemate kogu otsus nr 7 „Kesk-Eesti regionaalse arenguleppenõukogus 

esindajate muutmine“ 

 

4.3 Laulu- ja tantsupeo korraldamisest, sh lastekollektiivide toitlustamine 

 

Kaupo Kase: käesoleval aastal toimuvad 2 laulu- ja tantsupidu, mida ka omavalitsuste liidu poolt 

ühiselt rahastame: 1. Viljandimaa laulu- ja tantsupidu 7.juunil 2025 ning 2. Tallinnas 3.-6.juuni 

2025 XXVIII laulu- ja XXI tantsupidu.   
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Maakonna laulu ja tantsupeo jaoks tegeleme lisatoetuste saamisega.  Kunstilise poolega töö käib.   

• Tallinna laulu ja tantsupeo korraldamine sujub 

• Rongkäigu kujundusest, toimus konkurss, laekus üks töö: 

• Teeme uue ratastel mulgimehe 

• Taaskasutame juba olemasolevaid maakonna ja omavalitsuste silte. 

• Küsime lisa toetusraha erinevatest fondidest 

 

Teiseks teemaks on kokkulepe omavalitsustega lastekollektiivide toitlustamise maksmiseks 

maakonna laulu- ja tantsupeol. Tabelis on laste arv peole registreerimise seisuga (sügis 2024), 

täpsustub kevad 2025. 

 

 Laste arv oletatav toitlustuse summa, (eeldusel, et 5€ inimene) 

Mulgi vald 196 980€ 

Põhja-Sakala vald 251 1 255€ 

Viljandi vald 429 2 145€ 

Viljandi linn 
   586  

sh Muusikakool 
2 930€ 

 

OTSUSTATI: 

Esitatud informatsioon võtta teadmiseks ning nõustuda laste toiduarvete tasumisega Viljandimaa 

laulu- ja tantsupeol, arve esitaja on omavalitsusliit. 

 

4.4 Viljandimaa Arenduskeskuse arengutest 

 

Kaupo Kase: välja on kuulutatud Viljandimaa Arenduskeskuse juhatuse liikme konkurss (tähtaeg 

4. märts). Hetkel tegeletakse aktiivselt uute arenduskeskuse ruumide otsimisega, kui Leola tn 49 

ruumidest peaks välja kolima 10. märtsiks. Võimalikud uued ruumid on Vabaduse plats 4, I 

korrusel, ca 1000-1200€ kuus.  

Sügisest võivad tekkida rahavoogudes probleemid. Praegune arvutuslik miinus ca 120 000 eurot. 

Kui naabermaakonnad soovivad inkubatsiooni projektidega edasi minna, siis milline on meie 

seisukoht?  Näiteks Viljandi Kultuuriakadeemia on uurinud Järvamaalt inkubatsiooni projektiga 

seoses edasiminekut.  

 

OTSUSTATI: 

1. Kutsuda järgmisele koosolekule arenduskeskusest DMO juht ja  inkubaatori projekti juht ning 

Viljandi Kultuuriakadeemia esindajad.   

2. Korralda väljasõit Pärnumaa arenduskeskusesse. 

 

4.5 Ühistranspordikeskuste ümberkorraldamisest 

 

Kaupo Kase: ühistranspordikeskusetele on saadetud ministeeriumist e-kiri koondavastustega 

ühistranspordikeskuste töö ümberkorraldamise kohta.  

10. märtsil soovitakse üle veebi kohtuda Viljandimaa kohalike omavalitsuste juhtidega 
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(valitsuste juhid on kutse postkasti saanud). Mingit selget ühinemisplaani ei ole tutvustatud. 

Viljandimaa Ühistranspordikeskuse välja kuulutud riigihange on praegu vaidlustatud.  

 

OTSUSTATI: 

Esitatud informatsioon võtta teadmiseks  

 

4.6 Ministeeriumiametnike välitöödest Viljandimaal 

 

Kaupo Kase:  ministeeriumiametnike välitööd korraldatakse selleks, et tekitada piirkonnas ühine 

mitmepäevane arutelu- ja lahenduste otsimise foorum keskvalitsuse ja kohaliku võimu esindajate 

jaoks. Välja on pakutud 2.-4.september Viljandimaal, et neist igal päeval võiks olla erinev 

piirkond: Mulgi, Põhja-Sakala ning Viljandi linn ja vald. 

Välitööde võimalikud oodatavad tulemused: 

• Tekib võimalus anda keskvalitsuse ametnikele vahetu ülevaade Viljandimaa kohalike 

omavalitsuste, elanike ja ettevõtete igapäevaelust, arengupotentsiaalist ja väljakutsetest, mis 

võiks aidata kaasa maakonna jaoks mõjusate poliitikaotsuste langetamisel; 

• Kaardistatakse koostöös keskvalitsuse ja kohalike omavalitsuste esindajatega Viljandimaa 

arengut takistavad tegurid, tugevused ja potentsiaalid; 

• Arutatakse lahendusteid, mille abil on omavalitsuste ja riigiasutuste koostöös võimalik hakata 

arengut takistavaid tegureid kõrvaldama; 

• Luuakse püsivad ministeeriumite/riigiasutuste/kohalike omavalitsuste vahelised koostöövormid 

leitud lahendusteede elluviimiseks;  

• Välitööde tulemused on sisendiks eri tasandite arengudokumentidele ja tegevuskavadele ning 

abiks maakonna potentsiaali parimal viisil rakendamiseks, sh kaalumaks Viljandimaa võimalusi 

koostööks teiste maakondadega (regionaalne koostöö) 

 

OTSUSTATI: 

1. omavalitsusliit rahaliselt eraldi ministeeriumiametnike väljasõiduseminari ei panusta 

2.Viljandimaa poolseks meeskonnaks/kontaktideks korraldajale on omavalitsuse poolt määratud 

esindaja(d) 

3. omavalitsusliit teeb oma ettepanekud seminari(del) käsitletavateks teemadeks. Arvestada 

töögruppidesse kohalike omavalitsuste juhte. 

4.Pakkuda ministeeriumile välja seminari asukohaks Viljandi linnas, Vabaduse plats 2 asuv 

riigimaja 

5.võimalusel muuta välja pakud seminaride/väljasõidu aega (2.-4.september) nädala võrra 

hilisemaks 

 

 

/allkirjastatud digitaalselt/      /allkirjastatud digitaalselt/ 

 

Alar Karu        Krista Ojamäe  

Istungi juhataja        Protokollija 
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Vanemate kogu liikmed: 

 

/allkirjastatud digitaalselt/ 

Are Tints 

 

/allkirjastatud digitaalselt/ 

Karel Tölp 

 

/allkirjastatud digitaalselt/ 

Aino Viinapuu 

 

/allkirjastatud digitaalselt/ 

Mati Ilisson 

 

/allkirjastatud digitaalselt/ 

Helmen Kütt 

 

/allkirjastatud digitaalselt/ 

Dmitri Orav 

 

/allkirjastatud digitaalselt/ 

Mait Allas 


